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JEGYZŐKÖNYV 

Készült: Hencida Község Önkormányzata 2020. január 14-én (kedd) 10:0 órakor megtartott 
rendkívüli képviselőtestületi ülésérőL 

A Képviselőtestületi ülés helye: Hencida Önkormányzati Hivatal Tanácskozóterme 

Jelen vannak: Jelenléti ív szerint 

Szémán László polgármester: Tisztelettel köszöntöm a megjelenteket Hencida Község 
Önkormányzata 2020. január 14-edikei rendkívüli képviselőtestületi ülését ezennel megnyitom. 
Megállapítom, hogy a megválasztott képviselötestülete több, mint fele jelen van, az ülés 
határozatképes. 

Egyetlen napirendi pontunk van, a "Közalapítvány Hencida Községért Közalapítvány 
kuratóriurnának szernélyi változásainak megvitatásáról" 

Aki a napirendi ponttal egyetért és elfogadja, kérem, kézfeltartással jelezze. 

A képviselőtestület jelen lévő 7 tagja 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta a következő határozatot: 

1/2020. (I. 14.) számú határozat 

Hencida Község Önkormányzatának Képviselőtestülete a napirendi pontokra és azok előadóira 
tett javaslatot elfogadta. 

Határidő: azonnal 
Felelős: Szémán László polgármester 

Szémán László polgármester: Ugye, Nagy Lajos Úr lemondott az elnöki posztról, ezért 
szükséges változtatnunk a kuratóriurn összetétet J avaslatot tennék az elnök személyében 
Vékony JózsefÚrra, kuratóriurni tagnak Győri László Urat, a Felügyelő Bizottságban mivel az 
Ó helye megüresedik, oda pedig javasolnám Tarné Kiss Róza Erika személyét Nem tudom 
valakinek ezzel van-e gondja, problémája. 

Nagy Jenő képviselő: Még egyszer. 

Szémán László polgármester: Az elnök lemondott, az Ő helyét venné át Vékony József, aki 
eddig kuratóriurni tag volt, Vékony József helyére menne Győri László. Győri László helyére 
meg Tarné Kiss Róza Erika a Felügyelő Bizottságba. 

Rézműves Béla képviselő: Győri László mindig benne volt? 

Szémán László polgármester: Igen. 



Nagy Lászlóné képviselő: És ez az alapítvány mit csinál? 

Szémán László polgármester: Titkár Úrnak átadnám a szót. 

Magyari Bertalan Zoltán: Zöldterületi ingatlanokat vásárol főként. Támogatunk bizonyos 
szociális dolgokat. De mivel ez közalapítvány 4 vagy 5 feladatkörre oszlik fel, és nincs 
jelentősebb mozgástere, mert nem engedi a törvény. Az a mozgástér maradt, ami a 94-es alapító 
okiratban szerepel. 

Szémán László polgármester: A Közalapítvány célja: 

Hencida község közigazgatási területén lévő országos érdeklődésre számot tartó ritka 
természeti értékek és ehhez kapcsolódó idegenforgalmi lehetőségek feltárása 
Hencida természeti értékei megismertetése, minél nagyobb körben történő terjesztése 
Környezetvédelmi, községszépítési (fásítás, parkosítás, zöldövezet kialakítása) 
feladatok támogatása 
Utak közművek fejlesztése, szociális, egészségügyi és egyéb kapcsolódó szolgáltatások, 
létesítmények biztosításának megvalósításában való közreműködés 

Nagy Lászlóné képviselő: Elég bőséges ez, sok mindent lehetne itt csinálni. Ebbe a 
múzeumokat, emlékházat, bármit bele lehetne rakni, és pályázni is lehetne ezekre. 

Nagy Jenő: Van olyan, ami kézzel fogható, vagy meg lehetne vásárolni? 

Magyari Bertalan Zoltán: Igen. A következő testületi ülésre hozok egy beszámolót, mert a 
kuratóriumnak kötelessége, minden elmúlt évről a következő évben beszámolni az 
önkormányzat testületének, és akkor felsorolom az ingatlanokat, amik az alapítvány 
tulajdonába kerültek. 

Nagy Lászlóné képviselő: Akkor több ingatlannal rendelkezik. 

Magyari Bertalan Zoltán: Igen. 

Nagy Lászlóné képviselő: Akkor ebben van mozgás is, tehát ez egy működő alapítvány. 

Szémán László polgármester: Igen. Az alapítvány ingatlanára lett áthelyezve a játszótér, az 
alapítvány vásároita a fákat, mikor a tölgyfákat ki kellett vágatni. Fogadja az l %-okat, 
adományokat. 

Nagy Jenő képviselő: És ezt a jelöltek elvállalják? 

Szémán László polgármester: Igen, elvállalják és mindezt önkéntesen, társadalmi munkában. 
Fizetés nemjár érte. 

Nagy Lászlóné képviselő: 2020-ban sok uniós pályázat lesz, ami ezeket a nonprofit, civil 
szervezeteket támogatja. 



Dienes La josné alpolgármester: A tavalyi év kicsit nyugodtabb volt, de előtte elég mozgalmas 
évek voltak. 

Nagy Lászlóné képviselő: Ők takarították elazelbomlott házakat. 

Szémán László polgármester: Igen, önkormányzati segítséggel, és csak azokat, amiket az 
alapítványnak ajándékoztak. 

Nagy Jenő képviselő: Részemről nincs több kérdés. 

Szémán László polgármester: Aki egyetért azzal, hogy Közalapítvány elnöke Vékony József 
legyen, kuratóriumi tag helyette Győri László, Győri László helyett a Felügyelő Bizottságban 
pedig Tarné Kiss Róza Erika, mint felügyelő bizottsági tag, kérem, kézfeltartással jelezze. 

A képviselőtestület 7 jelen lévő tagja 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta a következő határozatot: 

2/2020. (1.14.) számú határozat 

Hencida Község Önkormányzatának Képviselőtestülete, mint a Közalapítvány Hencida 
Községért Közalapítvány alapítója, a Közalapítvány Hencida Községért közalapítvány 
Felügyelő bizottságából azonnali hatállyal visszahívja Győri László felügyelőbizottsági tagot 
és helyette Tarné Kis Róza Erika Hencida, Ady E. u. 17. szám alatti lakost jelöli. 

Hencida Község Önkormányzatának Képviselőtestülete, mint a Közalapítvány Hencida 
Községért Közalapítvány alapítója elfogadja Nagy Lajos, az alapítványi kuratórium elnökének 
lemondását. 
A kuratórium elnökének jelöli Vékony József 4123 Hencida, Piac u. 10. szám alatti lakost, 
kuratóriumi tagként Győri László 4123 Hencida, Csokonai u. 33. szám alatti lakost. 

Határidő: azonnal 
Felelős: Szémán László polgármester 

Szémán László polgármester: Ennyit szerettem volna. 

Nagy Lászlóné képviselő: Én szeretném, ha lennének különfélék. 

Szémán László polgármester: Ki hogy ér rá? 

Nagy Lászlóné képviselő: Először is. Ez nem volt rendkívüli téma, mert 3 hónapja tudjuk, 
hogy meg kell oldani. December 30-án, ugyanígy 5 perc alatt meg tudtuk volna oldani. 

Szémán László polgármester: Most értünk el odáig, ne tessék haragudni. Itt nem csak arról 
szól az élet, hogy a képviselő-urak, hölgyek igényének megfeleljünk, itt nekünk más dolgoknak 



is meg kell felelni. Volt egy Start-munka tervezés, most is az van folyamatban, jöttek a 
hiánypótlások Itt nem mindig arról szól az élet, hogy a következő testületi ülésre készüljünk 
fel, meg hogy a kuratóriumban ki tag, és ki nem. Ezt tessenek megérteni. Az a lényeg, hogy 
határidőn belül vagyunk. 

Nagy Lászlóné képviselő: Akkor most lesznek különfélék? 

Varga János képviselő: Mennyi időbe kerül ez? 

Nagy Lászlóné képviselő: Nem sok. Gyorsan fogunk haladni. Az első a pályázat. A 
legfontosabb az lenne, hogy pénzt szerezzünk. Az első az ivóvíz, a meg talán ennek az 
épületnek a rendbe tétele. 2 pályázatíró csapatot ismerek, ezeket szeretném bemutatni. Szauka 
Zsuzsanna, Ö egy debreceni hölgy, a környező településeknek is Ö írja a pályázatokat. Nem 
kér előre pénzt, csak ha majd nyer a pályázat, akkor, és főleg azt az összeget kéri, ami bele van 
építve a pályázati pénzbe. Tehát ha egy l 00%-os pályázat működik, akkor ez a hölgy nem kerül 
semmilyen pénzbe. Jön a Magyar Falu Program ismételten, fel kellene venni vele a kapcsolatot, 
esetleg a civil szervezetekét és az önkormányzatét is figyelné, de az egyházat is érdekelné. Nem 
ártana, hamost már figyelné a pályázati kiírásokat. A másik csapat egy budapesti kft, ott a 
kapcsolatom a pályázat író referenssei van meg. Ök nagyon profik. A polgármesteri hivatal 
felújítás. Gondolom, aki tavaly nyert, az idén nem fog tudni pályázni. 

Szémán László polgármester: Ez ettől fiiggetlen. Pályázhatnak és nyerhetnek is. 

Nagy Lászlóné képviselő: Mindegy. A lényeg, hogy eséllyel tudnánk indulni, mert mí még 
nem kaptunk. Ök már a fenntartható energia és klíma akciótervet is elkészítik, ami azért fontos, 
mert jövőre csak úgy lehet pályázni zöld pályázatokra, ha ez meg van, de ők költségesek, mert 
ha egy pályázatot megír, akkor 50 ezer +Áfa. A másik jobb lenne, de a kapcsolatot lehetne 
velük tartani. A településünk nem túl jó pozícióban van, az elmúlt 9 év miatt, és be kell 
bizonyítsuk, hogy ez egy más képviselő testület, és érdemes arra, hogy Vitányi Képviselő Úr 
támogasson bennünket minél hamarabb. Ez lenne a javaslatom, hogy Szauka Zsuzsannával 
vegyük fel a kapcsolatot. A következő az ivóvíz. A tervezés elindult, tehát a terv meglesz. A 
kút miatt Tarsoly Atillával Körösszegapáti Polgármester Úrral fel kellene venni a kapcsolatot, 
mert náluk ugyanez a helyzet, mint nálunk, csak Ö 2019-ben megcsináltatta a tervet és neki 
megvan a pénze a kútfúrásra is. Fel kellene venni vele is a kapcsolatot, és megkérdezni, honnan 
vett pénzt. Annyit kell róla tudni, hogy Fidesz közeli, és egy kiváló vállalkozó, akinek komoly 
kapcsolatai vannak. Jenő ismeri. Felvennéd vele a kapcsolatot? 

Szémán László polgármester: Megkeressük. 

Nagy Jenő képviselő: Találkoztam vele, beszélgettünk is, volt egy közös üzletünk. A 
tejcsarnok bezárt régebben, és a tejcsarnokot akarták homoktövis feldolgozóvá alakítani. 
Pályáztak, megnyerték, és ki kellett takarítani, hogy ezt a beruházást el tudják kezdeni. Pár 
alkalommal beszéltem vele. Ennyire ismerem. 

Dienes Lajosné alpolgármester: A pénzt 2018-ban, vagy 2017-ben nyerték meg, mert akkor 
volt országosan kiírva pályázat ivóvízre, de akkor sokan nyertek. 



Szémán László polgármester: Akkor nem nyerbette meg, mert a tervet tavaly csinálta. Az egy 
más valami lehetett. Megkérdezzük tőle. 

Nagy Jenő képviselő: Ha elindultunk, akkor folytatni kell, a kapcsolatot fel kell venni 
mindenkivel. A pályázatíróval kapcsolatban pedig mindkét céggel kellene tartani a kapcsolatot. 
Biztos nem egy pályázat lesz. 

Nagy Lászlóné képviselő: A pestinek fizetni kell, a szerződésért is. 

Dienes Lajosné alpolgármester: Nekünk is voltak. Hová lettek? 

Szémán László polgármester: Megvannak Az Európa Terv, a Fókusz. 

dr. Barcsai Sándor aljegyző: Vagy a Nyírségi, de van több is. 

Nagy Lászlóné képviselő: Mindegy melyik, amelyikkel jó a tapasztalat. Gáborjánnak 380 
milliója van. Annyi értékben nyertek pályázatokat. 
Sokmindenre. Fel sem tudom sorolni. Egy 5 éves belvíz elvezetési programra, kisebb közösségi 
házakat fognak felállítani. A faluház felújítására is nyertek. A hölgy neve elérhetősége: Szauka 
Zsuzsa 06-30-612-3628 

Szémán László polgármester: Köszönjük szépen. 

Nagy Lászlóné képviselő: Mondhatjuk még a civil szervezeteknek, hogy jelentkezzenek be 
polgárőrségnek, sportegyesületnek, az egyháznak. Az 56-os emlékművel kapcsolatban 
felvettem Berek Sándor hencidai születésű, középiskolai tanárral is a kapcsolatot. V allusz Tibor 
történész évfolyamtársával írt egy könyvet 1993-ban, 56 dokumentumai Hajdú-Biharban 
címmel, amiben minden dokumentumot összegyűjtött. Kaptam egy jegyzőkönyvet, ami itt 
készült, ezt körbeadnám. Felveszem a kapcsolatot a történész úrral, és javasolnám, hogy az 
emléktáblára mégse kerüljenek fel nevek, mert vannak ellentmondásos nevek is, és nem akarok 
úgy jámi, mint a 301-es parcellánál, ahol olyan nevek is felkerültek, amik nem oda, ahhoz a 
történethez tartoztak. Az a célom, hogy kifelé is mutassuk, hogy Hencidán is van élet. Hencidán 
is lehetett volna pályázni az emlékműre201 6-ban, de ez nem történt meg. Szeretnémjavasolni, 
hogy hozzunk létre egy Emlékbizottságot, nulla forintért, aki ezeket a területeket ápolja. 
Szeretném, ha belekerülne Nagy Jenő, mert felajánlotta a sport emlékfutást, és Varga Jánost, 
aki az emlékmű megalkotását vállalta, és én magam is szeretnék belekerülni, mert már sok 
energiát fektettem ebbe, és szeretném még Papp Anikó segítségét is kémi. Azért szeretném a 
bizottságot, mert akkor a feladatok szervezését könnyebben megoldják Anikónak kulturális 
dolgokat összeszedné, és megmozdítanánk az egész falut. Szeretném, ha itt lenne Tiszteletes 
Úr, az óvodavezetés, iskola vezetése. Vitányi képviselő Urat, és több magas rangú vendégeket, 
is meg lehetne hívni. 

Nagy Jenő képviselő: Én, amit tettem ígéretet, elvállalom. Ha már megvannak a tagok, akkor 
csinálhatj uk. 

Szémán László polgármester: Semmi akadálya. 



Nagy Lászlóné képviselő: Az sem mindegy, hová tesszük ezt az emlékművet. Mikor 
valamilyen pontra elérünk, akkor ezekről a testületi ülésen beszámolunk, hogy hol tartunk. 

A bizottság megalakult Az elnök Nagy Lászlóné. Tagok: Nagy Jenő és Varga János. 

Nagy Lászlóné képviselő: Köszönöm szépen. Még mindig van témám. Ez már múltkor is volt 
téma. A Koszorús család egy még mindig élő 91 éves élő tagja Pestről küldte meg nekem 
ezeknek a síroknak a kilétét. Ezt tessenek a nyilvántartásba bevezetni. A 4-es számún van sírkő, 
a többin nincs, és ahogy fel van sorolva, ott azok az emberek fekszenek. Már az is elképzelhető, 
hogy az l-es számúra rácsúszott az út. Hol van ez? 

Magyari Bertalan Zoltán: 2-es parcella, első sor, ahol Dulka Lászlóné van eltemetve, onnan 
kezdődik, a gépállomás fele. 

Nagy Lászlóné képviselő: Visszatérnék az előző testületi ülésre, hogy a temető nyilvántartást 
ki fogja csinálni. 

Varga János képviselő: Hol van ez a nyilvántartás? 

Dienes Lajosné alpolgármester: Számítógépen. 

Varga János képviselő: Mi volt velem kapcsolatban az összeférhetetlenség? 

Nagy Jenő képviselő: Ilus felvetette, hogy ez a feladat összeérhetetlen a képviselőséggeL 

Nagy Lászlóné képviselő: Azért, mert sírkő készítő. Ha magajogász lenne, nem lenne semmi 
baj. A képviselőnek a feladata más, az ellenőrzés, döntéshozás, a választópolgárokkal való 
kapcsolattartás. Elég nagy baklövés volt, mert a Koszorús család megüzente, hogy elég 
kellemetlen volt ez az esemény. 

Varga János képviselő: Milyen esemény? 

Nagy Lászlóné képviselő: Hogy rátette az anyóság János. 

Varga János képviselő: Az egy ásatlan, föld volt, egy teljesen szűz talaj volt. A temetkezési 
vállalkozó, Litvai Úr, aki kiásta ezt a sírhelyet, kongóval átverte az egészet. Fellehet venni vele 
a kapcsolatot és megkérdezni tőle. 

Dienes Lajosné alpolgármester: Igen, ő tudja pontosan. 

Varga János képviselő: Én elmentem Magyari Bertalanhoz, hogy segítsen, hogy melyek azok 
a sírhelyek, amit már megvásároltak, de nem volt hajlandó segíteni. 

Magyari Bertalan Zoltán: Tény és való így történt. Másnak sem mentem ki. Polgármester 
Úrral azt is letisztáztuk, hogy hogy választás után nem csinálom, nem látom el tovább ezt a 
feladatot, csak a nyilvántartást, amíg át nem veszi valaki. És azt is közöltem, hogy ha feltétlen 



temetni akartok, akkor Sipos Feri bátyám mögött kihagytok 2 helyet, és a fennmaradó 5-6 darab 
sorból bárhová temethettek, erre ti rátemettetek egy meglévö részre. 

Varga János képviselő: 6 ember tanúsítja, hogy az szűz talaj volt. 

Nagy Lászlóné képviselő: Én azért javasoltam, hogy Erdei Feriné Jutka, miután nem tudom, 
hogy elindult-e már az, hogy az új helyet megnyitjuk, 2 helyet előre kicölöpöl, a nyilvántartás 
bent van a számítógépen, most az, hogy havonta berögzítik azt a 2 halottat, az biztos nem egy 
nagy mutatvány. Ha Jutka kimegy és megmutatja, hogy ez van kijelölve. És mindig tessenek 
előre kettőt ki jelölni, hogy ne legyen válogatás, hogy aki jön sorba, ott fog következni. 

Szémán László polgármester: Ebből egyetlen ember van a nyilvántartásban. A többit vagy 
elhiszem, vagy nem, mert nincs dombja. 

Nagy Lászlóné képviselő: Ez Koszorús föld volt, és úgy temetkeztek. 

Szémán László polgármester: Ez rajta van a rajzon, hogy ők ott vannak név szerint? 

Nagy Lászlóné képviselő: A hant be van rajzolva, mert ő még látta a hantot a 80-as években. 

Nagy Jenő képviselő: Ezt a hibát már elkövettük. 

Varga János képviselő: Ez nem volt hiba. Szűz területre temettünk 

Szémán László polgármester: Most megint azok a dolgok jönnek elő, hogy "nekem annyira 
fáj", hogy a nagyszüleimre, meg az ük nagyszűleimre rátemettek valakit. De az nem fáj, hogy 
minden évben az önkormányzat kaszáltatja le azt a sírhelyet, mert arra nem hajlandó, hogy 
kijöjjön és rendbe tegye. Az a szép ebben az egészben, hogy addig nem foglalkoznak vele, míg 
valaki előhozza ezt a témát, hogy valakit rátettek az üknagyapámra. Igaz, hogy 50 éve nem 
voltam kint a hencidai temetőben vagy 30 éve, már azt sem tudom, hogy merre van, de nagyon 
fáj. 

Varga János kéoviselő: Én még azt el szeretném mondani, hogy van egy Országos 
Temetkezési Törvénykönyv, és benne van a temetkezési törvénykönyvben, hogy 25 év a 
megváltási idő a sírhelyre. A 25 év kétszer, sőt háromszor is lejárt. 

Nagy Lászlóné képviselő: Rendben van, de akkor meg kellett volna hirdetni. Jegyző Úr tessék 
elmondani, mit kellett volna csinálni. Ez nem úgy van, hogy letelt 50 év és rá lehet temetni. 

Nagy Jenő képviselő: Lehet nem látszott. 

Szémán László polgármester: Lehet, hogy a 2 sír közé lett téve, azért volt ásatlan a talaj. 
Megkérdeztem az illetékest is. 

Nagy Lászlóné képviselő: Valószínű az történhetett, ha nem látszott. 



Varga János képviselő: Alig tudták volna kiásni a sírhelyet. Kongóval verték végig, le 2 
méterig, Ilyen darabokban jött ki a fölt, és sehol nem volt átfolyás. 

Nagy Lászlóné képviselő: Akkor rajzoljuk be a két sír közé. 

Magyari Bertalan Zoltán: Ami biztos sírhely, az bent vanjóval az útban. Ne gondoljuk, hogy 
a régi öregek kihagytak 5-6 métert a dűlőtől és oda rakták az első sírt. 

Szémán László polgármester: Mehetett attól 2 sír közé. 

Nagy Jenő képviselő: Ha ma nem tudjuk lezárni ezt a vitát, függesszük fel. 

Nagy Lászlóné képviselő: Egyedül ezt a nyilvántartást meg a sírhelykijelölést döntsük el, ne 
menjünk már addig haza. 

Nagy Jenő képviselő: De menjünk el, ma ezt nem fogjuk lezárni, menjünk haza, mert nekem 
is dolgom van, valószínű másnak is. Hagyjuk nyitva, gondolkozzunk rajta, ha János személye 
nem megfelelő, tegyünkjavaslatot legközelebb, ami mindenkinek megfelelő. 

Szémán László polgármester: Akár Jutka is megcsinálja. 

Nagy Lászlóné képviselő: Szerintem is. 

Szémán László polgármester: Ennek az a lényege, hogy Id. Koszorús Pálnak az ükapja is ott 
van, az kb. 1780. 

Dienes Lajosné alpolgármester: Szerintem felesleges vitatkozni a családi sírokon. Nincsmit 
adni arra, hogy őt hová tették, mert neki pont arra a helyre esett, ahol annak idején a tanács
rendszerben kiválasztották. Az én nagyapámat miért nem tették a mi Parajta fóldünkbe? Mert 
akkor már nem engedték. Akkor miről beszélünk? 

Nagy Jenő képviselő: Az előbb Jegyző Úrnak feltettél egy kérdést. 

Nagy Lászlóné képviselő: Igen, és arra még nem válaszolt, hogy nem úgy van az, hogy csak 
mi eldöntöttük, hogy 50 év. 

Nagy Jenő képviselő: Ha itt úgy mennek a dolgok, már le kellett volna zárni és nem lenne vita 
a Koszorús család részéről. Ha még van ilyen kérdés függőben, vagy van olyan dolog, akkor 
zárjuk le, hívjuk fel a figyelmüket, nyilatkozzanak, nem nyilatkoztak, lezárjuk, és akkor ilyen 
nem fújódik fel a következő ülésen. 

Szémán László polgármester: Az a baj, hogyha megszólítod azt, aki 60, vagy 80 évvel ezelőtt 
temetkezett, akkor meg kell azt is szólítsad, aki 25 éve temetkezett. 

Nagy Jenő képviselő: Nem tudom, csak elmondtam a véleményem. 



Szémán László polgármester: Elnézést kérek. Én értem János mit mond, legyünk őszinték, ha 
erre valaki nem hívta volna fel Koszorúsék figyelmét, akkor nekik sosem jut eszükbe, hogy ki 
hová lett temetve. Tehát valaki felhívta Koszorúsék figyeimét erre, hogy kavarja a lütyőt. 

Varga János képviselő: Hagyjuk már békén az elhunytakat 

Nagy Lászlóné képviselő: Éppen erről van szó, hogy hagyjuk őket. Megnyitjuk az új részt. 

dr. Barcsai Sándor aljegyző: Zárszóként annyit mondanék, hogy a temető nyilvántartás 1996-
os adatokkal kezdődik, ha jól emlékszek. 

Varga János képviselő: Elmúlt a megváltási idő is. 

Szémán László polgármester: Esetleg ifj. Koszorús Pál Úr nyilatkozott, hogy ezek ide vannak 
eltemetve. Vagy elhiszem, vagy nem. 

Nagy Lászlóné képviselő: Nem az nyilatkozott, hanem Koszorús Róza, aki 91 éves és Pesten 
van, aki Koszorús Gyulának a lánya. 

Szémán László polgármester: De Ő helyileg meg tudja mutatni, hogy itt, ez volt a nagyapámé. 

Nagy Lászlóné képviselő: Igen, meg tudja, mert amíg tudott jönni, addig Berti azért látta még 
a halmot, hogy Pesten lakott, és amíg tudott jönni, addig ápolta a sírokat. Még egy dolgot, a 
nyilatkozatot a két alpolgármesternek 

dr. Barcsai Sándor aljegyző: Van, mind a kettőnek. 

Szémán László polgármester: El tetszik hinni, vagy megmutassuk? 

Nagy Lászlóné képviselő: Én, amit látok, azt hiszem el. 

Lemondó nyilatkozatok bemutatása 

dr. Barcsai Sándor aljegyző: Annyit szeretnék még mondani, hogy tetszettek kapni egy 
vagyonnyilatkozatot és egy tájékoztatást a képviselői képzésrőL Online működik a képzés, már 
nem a Kormányhivatal végzi. Azt had kérdezzem már meg, hogy a regisztráció! ki végezte el? 

Nagy Lászlóné képviselő: Én. 

dr. Barcsai Sándor aliegyző: Rézműves Béla még, akiről tudok. Kéri a Kormányhivatal, hogy 
jelezzem vissza, hogy állnak a képviselők ezzel. 

Nagy Lászlóné képviselő: Nem néztem végig teljesen, de jó. Tessék megcsinálni mindeninek. 
Egy e-mail címről egyet lehet. Aki ezt nem tudja megcsinálni, adja át a mandátumát. 

dr. Barcsai Sándor aljegyző: Január 31-ig a vagyonnyilatkozatokat is, mert a bizottság kéri. 
Ha nincs meg, a képviselő nem szavazhat. 



Nagy Lászlóné képviselő: A fát mikor viszik? 

Szémán László polgármester: Folyamatban van. 

Rézműves Béla képviselő: Én azt szeretném megkérdezni, hogy Ajtai Elemér miért nem kap? 

Nagy Lászlóné képviselő: Miért nem vették el a nyilatkozatot, majd ha úgy ítéli meg a 
köztisztvisel ő, akkor kap egy elutasító határozatot. Őt már a folyosóról kiirányították, hogy neki 
nem jár. 

Szémán László polgármester: Azt mondta, hogy megvette, de nincs a nevén, az a ház, mert 
Pityu nem egyezik bele, hogy megosszák a telket Lehet, hogy gazdasági épület, az az ingatlan. 
Nem tudom. Arról volt szó, hogy egy ingatlanon egy. 

Nagy Lászlóné képviselő: De a folyosóról küldték vissza, hogy nem fogadják el. 

Szémán László polgármester: De ha valakiről tudjuk, hogy valakivel egy ingatlanon lakik, 
akkor most miért szaporítsuk a papírmunkát? 

Nagy Lászlóné képviselő: De ezt most miért Jutka ítéli meg, hogy ki melyik ingatlanon lakik? 

Szémán László polgármester: Mert ez nyilvánvaló, mindenki tudja, hogy ott lakik. 

Rézműves Béla képviselő: A polgármester mondta neki. 

Szémán László polgármester: Én? Nem is találkeztam vele körülbelüli éve. 

Rézműves Béla képviselő: Visszaélések vannak a fával, sokan megvették Én kísérni fogom a 
személyekhez a fát. 

Szémán László polgármester: Nem tudom, de ezt be is kell bizonyítani, de ha valaki eladta, 
az a te csapatodból való, tehát nem a magyarok adták el. 

Rézműves Béla képviselő: A magyarok vették meg. 

Szémán László polgármester: Nem az a hibás, aki megveszi, hanem aki eladja. Nem az nem 
fog kapni jövőre, aki megvette. Hanem aki eladta. 

Rézműves Béla képviselő: Így van. 

Szémán László polgármester: Tehát, a saját népedet akarod ostorozni? 

Rézműves Béla képviselő: Ostorozom. Azért kapja, hogy tüzeljen, nem azért, hogy eladjon 9-
1 O mázsa fát. 

Nagy Jenő képviselő: Nekem ezekkel az iratokkal, hogy így jártunk, lenne egy felvetésem. 
Hogy nem egy egyszerű nyilatkozatot kellene leadni, hanem egy olyat, amit nem lehet 



megváltoztatni, visszavonni, mert ha ezt visszavonja valaki, a mandátum megszűnésével jár. 
Nekem ez a véleményem. 

N agy Lászlóné képviselő: Én egyetértek. 

Szémán László polgármester: Ha ezt bevállalják, semmi akadálya. 

Nagy Jenő képviselő: De ha a testület úgy dönt, hogy megváltoztatja a nyilatkozatot, akkor a 
mandátumuk szűnjön meg, ez így fair úgy gondolom. És van még egy javaslatom, amit 
jogtalanul vettek fel, kérem Öket ajánlják fel valamilyen civil szervezetnek. Mindenféle 
személyeskedés nélkül. 

Szémán László polgármester: Jogtalanul nem vettek fel semmit. 

Nagy Jenő képviselő: De jogtalanul vették fel, mert megígérték, hogy lemondanak. 

Nagy Lászlóné képviselő: Itt vesztettük el a bizalmat, mert ha ez ne történik meg, akkor nem 
veszítjük el a bizalmat. 

Nagy Jenő képviselő: De mivel ez nem történt meg, és így jártunk el, azt gondolom, hogy 
egészítsük ki, hogy olyan nyilatkozatot tegyen mindkét alpolgármester, hogy az előző 

hónapokban felvett, nyilatkozat előtti összegeket felajánlja valamilyen civil szervezetnek. 
Döntsön a testület. 

Szémán László polgármester: A testület nem kötelezheti. 

Nagy Lászlóné képviselő: A testület bármikor visszahívhatja az alpolgármestert. Ha ezt találja 
indoknak, hogy bizalmatlan ilyen szempontból, akkor miért ne hívhatná vissza. 

Szémán László polgármester: Azt rendben van, de még egyszer mondom, testület nem hozhat 
ilyen határozatot. 

dr. Barcsai Sándor aljegyző: Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény 
megmondja, hogy milyen számítási szabályok szerint, kit milyen illetmény, tiszteletdíj illet 
meg. Azt egy lehetőségként adja az Mötv. hogy a megállapított tiszteletdíj bizonyos részéről, 
mértékéről belátása szerint döntsön a képviselő, vagy az alpolgármester. Itt egybe is esik a 
kettő. Az, hogy az Ö döntése milyen intervallumra szól, arról nem rendelkezik. Aki egyszer egy 
ilyen nyilatkozatot tett, az általában végigkíséri egy egész cikluson keresztül. De arra semmiféle 
felhatalmazást sem az Mötv., sem az SZMSZ nem ad, hogy ezt a képviselőtestület ezt bármilyen 
formában szankcionálhassa. 

Dienes Lajosné alpolgármester: Annak semmi akadálya nincs, aláírom, a mai dátummal 
például, ami erre az időszakra vonatkozó. 

Nagy Jenő képviselő: A rossznyelvek azt mondják, hogy volt már ilyen az előző ciklusban, 
hogy valaki fogta magát, és a ciklus vége előtt nyilatkozott, hogy igényt tart rá. 



Szémán László polgármester: Azt ismondják a rossznyelvek, hogy 201 O-ben volt olyan, hogy 
a képviselő-testület S-6, 8 havi tiszteletdíjat hagyott bent az önkormányzatnál, és senki nem 
kérte, mert nem volt rá pénzünk? Egyetlenegy olyan képviselő volt, aki a mandátuma lejárta 
után, ami neki nem lett kifizetve, aki visszakövetelte. Tanka Sándor. Ezt is mondják a 
rossznyelvek? 

Dienes Lajosné alpolgármester: Így van. 

Szémán László polgármester: Azt ismondják a rossznyelvek, hogy Győri László, meg én, 
meg a második, harmadik annak idején saját zsebből tankoltuk a polgárőr autót? Azt is mondja 
a rossznyelv, hogy nagyon sok olyan tiszteletíj volt, amiről lemondott Laci is, Jani is? 
Lemondtunk akár a polgárőrség részére, akár az alapítvány részére. Ezt is mondták a 
rossznyelvek? 

Nagy Jenő képviselő: Nem mondják. De mindegy. Én jártam így veletek, és ezt tegyük 
tisztába. Én személy szerint azért szavaztam Győri Lacira, mert megállapítottunk 20.000.
forint lesz a tiszteletdíj. Arról szavaztunk. Ha arról van szó, hogy nem 20.000 lesz, akkor én 
nemmel szavazok, megmondom most is. 

Szémán László polgármester: Nyilván. Jogodban áll. 

Rézműves Béla képviselő: Akkor nehéz helyzetben volt az önkormányzat 2010-ben. Itt 
voltam. 

Nagy Lászlóné képviselő: A 201 O-es Fónyad féle testület úgy jött létre, hogy mindenki bírálta, 
hogy elviszik a pénzt. 

Szémán László polgármester: A rossznyelvek, azok mindig azt látják, hogy az a két 
alpolgármester most tényleg elfelejtettek nyilatkozatot tenni, akkor ostorozzuk őket. De amikor 
idehagytak több százezer forintot, akkor nem ostoroztuk 

Rézműves Béla képviselő: Én Marika nénitől nem sajnálom a 139 ezret, mert törvényesen 
alpolgármester. 

Dienes Lajosné alpolgármester: De én visszafizetem, Béla. 

Szémán László polgármester: Győri László is törvényesen alpolgármester. 

Rézműves Béla képviselő: Nem énáltalam. 

Szémán László polgármester: Az egy dolog, hogy te nem szavaztál rá, de a képviselő- testület 
megszavazta. Tehát itt képviselő testületi döntés van. 

Nagy Lászlóné képviselő: Csúnya dolog volt, ami az első testületi ülésen is Nagy Jenővel 
történt. 

Szémán László polgármester: Elnézést kérek, mi elbeszéltünk akkor egymás mellett. 



Dienes Lajosné alpolgármester: Na, pont ezt akartam mondani. 

Nagy Lászlóné képviselő: Én mondtam neked, hogy ott van előtted az előteJ.jesztés és nézd 
meg. 

Nagy Jenő képviselő: Szerintem nem beszéltünk el egymás mellett, ez úgy lett volna tiszta, ha 
ezt kiegészítjük ezzel a dologgal. Hogy mennyiről mondanak le, ezt te tudtad, mert neked ott 
volt a nyilatkozat dokumentumok között, mi nem tudtuk. 

Nagy Lászlóné képviselő: Nem volt nyilatkozata. 

Szémán László polgármester: Arról beszéltünk, hogy mennyit kaptak az 
alpolgármestereknek 

Dienes Lajosné alpolgármester: Addig nem volt az új még meghatározva. Nem napirend 
szerint haladtunk, ezért keveredett össze. Szerintem itt tévedés van, mert mást értett Laci, és 
mást értett Jenő. 

Nagy Lászlóné képviselő: Ott volt az előterjesztésben is a 139.604 forint. 

Nagy Jenő képviselő: Kérdeztem, hogy miről kell dönteni. 20.000 forintról? Én úgy 
gondoltam, hogy 20 ezer forint egy elhanyagolható összeg. 

Szémán László polgármester: Jenő szó szerint úgy kérdezte, hogy mennyi összegről van szó. 
Én mondtam is azonnal, hogy 20.000-ret kapott Berti, 50-et Laci. 

Nagy Jenő képviselő: Igen, és akkor javasoltam, hogy ha 20 forintról van szó, az nem egy 
olyan komoly összeg, hogy legyen alpolgármester egy külsős is. Így értettem ezt a dolgot, de 
szerintem a 90%-a úgy értette. 

Nagy Lászlóné képviselő: Én mondtam is azonnal, hogy ott van az előterjesztésben is a 140 
ezer forint, nem 20 ezerről volt itt szó. 

Szémán Gyula képviselő: Ez úgy volt, hogy Laci azt mondta, hogy 20 ezer forint. Marika 
néninek igaza van. Az új tisztségviselőknek a jövedelmezése meg lett szavazva és el lett 
fogadva. 

Nagy Lászlóné képviselő: Mondjuk az sem volt egy fair dolog, hogy Dienesné és Győri Laci 
ugyanannyit kapott, mert nem egy kategória. Jó, fejezzük be, majd helyre kell állítani ezt a 
bizalmat. 

Szémán Gyula képviselő: Ezeket a döntéseket meg kell fontolni. 

Szémán László polgármester: N em is értem, hogy miért képezi ez vita tárgyát, mikor született 
róla egy testületi döntés. 



Dienes Lajosné alpolgármester: Én a zárt ülésen nem voltam, de hallottam, hogy zárt ülés 
volt elrendelve. És másnap személyek neve lett mondva. Nem tudom ki volt. 

Szémán László polgármester: Személy szerint Tanka Sándor mesélte a boltban ki kapott 
rendkívüli települési támogatást névvel, összeggel. 

Dienes Lajosné alpolgármester: Én ezt mástól hallottam. Ez már személyiségi jogokat sért. 

Szémán László polgármester: Nyilván, arra meg vigyázni kell. 

Nagy Lászlóné képviselő: Sokminden sért személyiségi jogokat sajnos. 

Dienes Lajosné alpolgármester: Ellehet mondani, mert nyilvános, meg is nézheti, de ha már 
név szerint harmadik személynek nem lehet továbbadni, mert mehet a bíróságra. 

Szémán László polgármester: A zárt ülésnek az anyagát nem kellene, mert titkos. 

Nagy Jenő képviselő: Ez az információ a folyosóról is kimehet Vannak itt olyan személyek 

Nagy Lászlóné képviselő: Igen, beszéltük itt a múltkor, hogy van füle, meg szája. Be kéne a 
fülét dugni, a száját meg beragasztani. 

Szémán László polgármester: Itt nyilván nem biztos, hogy mindent terjeszteni kell széles 
körben, mert félreértések adódnak abból, hogy nem a teljes igazságot mondjuk ki a falu felé, 
hanem csak részigazságokat és kiemelünk dolgokat. lsmetjük a falu száját, mert ha én azt 
mondom a Csokonai utcán, hogy l, mire a templomhoz ér 5. Meg kell gondolni, mit 
kommunikál az ember a lakosok felé, mert félreértés adódhat belőle. 

Több kérdés, hozzászólás nem volt, Szémán László polgármester az ülést ll óra 10 
perckor bezárta. 

Szémán László 
polgármester 

k. m. f. 

dr. Vámosi Margit 
jegyző 


